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ČESKO: Česko je bezpečnou zemí, s narůstajícím počtem migrantů se ale dostává do pasti.
V pořadu K věci na CNN Prima NEWS to řekl bývalý prezident Václav Klaus. Kritizoval také
výrok ministra vnitra Víta Rakušana, podle kterého by v případech trestných činů neměla
pro ukrajinské uprchlíky platit kolektivní vina.

Česko je podle Klause oproti státům jako Francie, Německo a Velká Británie bezpečnou zemí. „Já se
tady relativně bezpečně cítím. Nicméně ten počet migrantů hrozivě narůstá i u nás a novinkou této
migrace jsou migranti z Ukrajiny,“ řekl Klaus.

„Jestli už dneska máme každého desátého občana České republiky cizince, tak se dostáváme do
pasti, do které padla řada zemí v západní Evropě, zejména Francie, ale i Velká Británie,“ uvedl
Klaus.

Exprezident se také vyjádřil k čerstvému případu znásilnění a pokusu o vraždu, z nichž byl obviněn
ukrajinský přistěhovalec „Já myslím, že ten bohorovný klid, který předvádí svými výroky pan ministr
vnitra, není v ničem oprávněný,“ uvedl Klaus. Rakušan na nedělní tiskové konferenci řekl, že by pro
ukrajinské uprchlíky neměla v případě trestných činů platit kolektivní vina.

Klaus Rakušanův výrok označil za úsměvný. „Pak tedy rychle prosím, aby se nezakazovaly (ruské
operní pěvkyni) Anně Nětrebko koncerty v České republice nebo (ruským) tenistům a tenistkám
účast na tenisovém turnaji v Praze,“ řekl Klaus. „Buď platí princip kolektivní viny, nebo neplatí,“
doplnil.
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„Migranty z Ukrajiny neházejme do jednoho pytle, ale chovejme se jinak k příchozím z Ukrajiny.
Drtivá část z nich jsou prostě migranti, nejsou to uprchlíci. Všichni to víme a všichni to tady
zažíváme,“ dodal exprezident.

Rakušan na nedělním brífinku upozornil, že kriminalita ani přes narůstající počet cizinců žijících v
Česku nestoupla. Míra kriminality Ukrajinců je podle něj na čtyřech procentech. Z celkového počtu
občanů v Česku je pět procent Ukrajinců, z toho je zhruba 340 až 350 tisíc s dočasnou ochranou,
zbytek tu žil už dřív a má trvalý či krátkodobý pobyt.

Podle dlouhodobého výzkumu Hlas Ukrajinců, který minulý týden zveřejnila agentura PAQ Research
(PAQ), navíc přibývá ukrajinských uprchlíků, kteří si v Česku sami platí bydlení. Oproti minulému
roku, kdy si bydlení hradila čtvrtina příchozích, si teď výdaje pokrývá více než polovina běženců.
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Klausovy výroky vztahující se k problematice migrace v západních zemích navazují na množící se
zprávy o násilnostech a kriminalitě, za které jsou odpovědní přistěhovalci či následné generace.
Západní statistici nicméně uvádějí, že poměr zločinů imigrantů se obecně nevymyká ukazatelům
týkajícím se starousedlíků.
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